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Protokół Nr XXX/2021
z XXX zdalnej sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 31 marca 2021 r. w godzinach od 10:00 do 13:58
Prowadzący obrady - Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Franciszek Lesinski, który
obrady sesji prowadził z sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w Sępólnie
Krajeńskim ul. T. Kościuszki 11.

Ad. 1 0twarcie sesji

Otwarcia zdalnej XXX sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan
Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej, który poinformowal że sesja
będzie utrwalona za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania z sesji
są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy
oraz w inny sposób zwycza5ovvo przyjęty.

Przewodniczący RM poinformował, ze sesja Rady Miejskiej została zwołana i odbywa
się w trybie zdalnym zgodnie z art. 1 5zzx ustawy z dnia 2 marca 2020r. o szczególnych
rozwiązaniach związa?nych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem
COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych.
Przywołany przepis pozwala na prowadzenie obrad sesji, podejmowania rozstrzygnięć,
w tym uchwał z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość - zdalny
tryb obradowania.

Następnie Przewodniczący RM przywitał wszystkich radnych Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim oraz:
- Pana Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego,
- Pana Marka Zieńko Zastępcę Burmistrza,
- Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy,
- Pana Dariusza Wojtanię Sekretarza Gminy,
- Panią Dagmarę Fabiszak Radcę Prawny Urzędu Miejskiego,
- Panią Ewę Czeszewską Sołtysa Sołectwa Skarpa,
- Pana Krzysztofa Seydaka właściciela firmy Usługowo-Handlowej w Sępólnie
Krajeńskim Laureata Nagrody ,,Przedsiębiorca Roku 2019 w Gminie Sępólno
Krajeńskie",

- przedstawicieli mediów,
- oraz wszystkich uczestniczących i oglądających w mediach.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,

Przewodniczący RM poinformował, źe w zwięku z tyrn, że sesja odbywa się w trybie
zdalnym obecność radnych będzie sprawdzona poprzez wyczytywanie nazwisk
wszystkich radnych, którzy po wywołaniu potwierdzą swoją obecność.

Przewodniczący RM, po połączeniu się zdalnie z każdym radnym stwierdził, źe na 15
radnych obecnych jest 14 co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie
Krajeńskim moźe obradować i podejmować prawomocne uchwały.
Lista radnych RM biorących udzial w sesji stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Nieobecny radny RM Antoni Dolny.
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b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformowal, że porządek obrad radni otrzymali vvraz
z zawiadomieniem o sesji, został zarnieszczony w Biuletynie Informacji Publicznej, w
związku z tym wskazał, że nie będzie odczytywać go podczas sesji.
Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś chciałby zło0ć wniosek w sprawie
zmiany porządku obrad. W związku z tym, że nikt nie zło$ł wniosku o zmianę
porządku obrad, poinformował, źe RM będzie obradowała według przygotowaneg;o
porządku obrad.

Porządek obrad

1. Otwarcie sesji

a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Wręczenie nagrody ,,Przedsiębiorca Roku 2019 w Gminie Sępólno Krajeńskie".

3. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

4. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
ses)arni.

6. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.
7. Wolne wnioski i informacje.
8. Sprawozdanie z działalności (T,rodka Pomocy Społecznej za 2020 rok, w tym:

a) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Prograrnu Przeciwdziałania Przemocy w
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2020;

b) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Prograrnu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdzia?łania Narkomanii za rok 2020;

c) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie
Sępólno Krajeńskie za rok 2020.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie,

b) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budźetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok,

c) zaciągnięcia kredytu długoterminowego,

d) udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego,

Strona 2 z 31



e) określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno Krajeńskie oraz
określenia sezonu kąpielowego w 2021 roku,

f) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego trybu 1

harmonogramu opracowania projektu ,,Strategii Rozwoju Gminy Sępólno
Krajeńskie na lata 2021-2030", w tym trybu jej konsultacji, o których mowa
w art.6 ust.3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 roku o zasadach prowadzenia
polityki rozwoju,

g) przyjęcia aktualizacji ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Sępólno
Krajeńskie",

h) wyra?żenia zgody na zbycie działki nr 623 obręb 4 Sępólno Krajeńskie,

i) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie na rok 2021,

j) przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji rządowego Programu
,,Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2021,

k) przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji projektu ,,Program
Aktywności Lokalnej - Aktywni w Sępólnie Krajeńskim" w rarnach Osi
priorytetowej9 Solidarne społeczeństwo, Działania 9.2 Włączenie społeczne,
Poddziałania 9.2.1 Aktywne włączenie społeczne Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020,

l) ustalenia zasad ponoszenia odpłatności
chronionych treningowych,

za pobyt W mieszkaniach

ł) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Sępólno Krajeńskie,

m) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stalej Komisji Budżetu i Handlu.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

11. Odpowiedzi na wolne wnioski.

12. Zakończenie sesji.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 2. Wręczenie nagrody ,,Przedsiębiorca Roku 2019 w Gminie Sępólno
Krajeńskie"

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o zabranie głosu.
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Burmistrz Sępólna Krajeńskiego nadmienil że już po raz siódmy w historii naszej
gminy będzie wręczana nagroda pn. ,,Przedsiębiorca Roku w Gminie Sępólno
Krajeńskie". Nagrodę tą stanowi łącznie statuetka wraz z dyplomem.

Następnie Pan Burmistrz przedstawił historię wręczania nagrody oraz tegorocznego
laureata.

Cyt. "Nagroda zosta?ła ustanowiona uchwałą Rady Miejskiej poprzedniej
kadencji, na wniosek radnego RM Pana Antoniego Dolnego i uchwalona w dniu 28
sierpnia 2014 roku. Do uchwały został opracowany Regularnin, w którym zapisano
m.in. że celem ustanowienia nagrody ,,Przedsiębiorca Roku w Gminie Sępólno
Krajeńskie" jest prezentacja pozytywnego wizerunku oraz potencjału gospodarczego
naszej gminy. Nagroda ma charakter honorowy, będzie przyznawana
przedsiębiorcom, którzy wnieśli trwały wkład w rozwó5 społeczny i gospodarczy
Gminy Sępólno Krajeńskie.

Aby otrzymać nagrodę nale$ spełnić przynajmniej jeden z warunków
zawartych w Regularninie.
Nagrodę może otrzyrnać taka firma albo takie przedsiębiorstwo, które:
1) podejmuje działania wspierające rozwó5 lokalnej społeczności Gminy Sępólno

Krajeńskie,
2) wykreuje w kraju lub na arenie międzynarodowej pozytywny wizerunek Gminy

Sępólno Krajeńskie,
3) realizuje znaczące projekty inwestycyjne na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie,
4) stworzy na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie nowe miejsca pracy,
5) wdro0 w swojej firmie nowoczesne technologie.

W roku 2014 nagrodę ,,Przedsiębiorca Roku 2013 w Gminie Sępólno Krajeńskie"
otrzymała firma DUKO Zakład Produkcyjny nr 1.
W roku 2015 nagrodę ,,Przedsiębiorca Roku 2014 w Gminie Sępólno Krajeńskie"
otrzymała firma ,,HESZ" Janina Schliep.
W roku 2016 nagrodę ,,Przedsiębiorca Roku 2015 w Gminie Sępólno Krajeńskie"
przyznano firmie Wyroby Betonowe Ryszard Szczepański.
W roku 2017 nagrodę ,,Przedsiębiorca Roku 2016 w Gminie Sępólno Krajeńskie"
przyznano firmie ,,Daniel" Ewa Wierzchucka.
W roku 2018 nagrodę ,,Przedsiębiorca Roku 2017 w Gminie Sępólno Krajeńskie"
przyznano firmie ,,KAAD" Karnila Adamczak.
W roku 2019 nagrodę ,,Przedsiębiorca Rolm 2018 w Gminie Sępólno Krajeńskie"
przyznano firmie EUROTECHNIK Jolanta Valinska- Fritz".

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zaprosił do obejrzenia krótkiego filmu
dotychczasowych laureatach.

o

Nagranie filmu stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, ze prawo do zgłaszania
kandydatów do nagrody posiadają:
1) Burmistrz Sępólna Krajeńskie,
2) grupa co najmniej8 radnych Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,
3) grupa co najmniej3 przedsiębiorców prowadzących działalność gospodarczą na

terenie Gminy Sępólno Krajeńskie,
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4) statutowy organ wykonawczy organizacji pozarządowych, społecznych,
gospodarczych, zawodowych, związkowych działających na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie,

5) grupa co najmniej 100 mieszkańców ujętych w stałym rejestrze vvy'borców.

Zgodnie z Regularninem i Zarządzeniem Burmistrza Sępólna Krajeńskie za rok
2019 kandydatów można było zgłaszać do 31 stycznia 2020 roku.

W tym terminie wpłynął jeden wniosek złożony przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego dla Firmy Usługowo- Handlowej Krzysztof Seydak.

Wyboru laureata nagrody dokonuje Burmistrz, po zasięgnięciu opinii
Przewodniczącego Rady Miejskiej, dwóch Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej oraz
wszystkich Komisji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim. Dodał, że niniejszy
wniosek uzyskał wymaganą opinię, Firma spełniła wszystkie wymagane kryteria.

Firma Usługowo- Handlowa Krzysztof Seydak jest firmą działającą na polskim
rynku od stycznia 1999 roku. Specjalizuje się w badaniach technicznych pojazdów
mechanicznych wszelkich typów oraz serwisuje sarnochody ciężarowe i osobowe.
Sprzedaje i w?ynajmuje u;?ane pojazdy do czyszczenia kanalizacji oraz sarnochodów
asenizacyjnych. Prowadzi szkolenia z zakresu obsługi ww. pojazdów oraz sklep z
asortymentem motoryzacyjnym. Oferowane produkty i usługi firmy sprzedawane są
poza granice kraju, głównie do Niemiec. W ostatnim czasie wdrożono najnowszy
system do obsługi tachografów, jedyny taki na terenie Powiatu Sępoleńskiego.
Obecnie firma zatrudnia 25 pracowników oraz kształci 7 uczniów w zawodzie
mechanik sarnochodowy. W zakresie działań wspierających rozwój lokalnej
społeczności Gminy Sępólno Krajeńskie firma wspomaga instytucje i organizacje na
terenie naszej gminy m.in. Sępoleńską Ligę Futsalu.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zaprosił do obejrzenia krótkiego filmu o
nagrodzonej firmie.

Nagranie filmu stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Po obejrzeniu filmu Burmistrz Sępólna Krajeńskiego oraz Przewodniczący Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wręczyli Panu Krzysztofowi Seydak właścicielowi
Firmy Usługowo- Handlowej statuetkę oraz dyplom ,,Przedsiębiorca Roku 2019 w
Gminie Sępólno Krajeńskie".

Kopia dyplomu sta?nowi załącaznik nr 4 do protokołu.

Głos zabrał Pan Krzysztof Seydak, który podziękował za wyróżnienie swojej firmy w
kategorii Przedsiębiorca Roku. Podziękowania zło,$ł małżonce i całej rodzinie za
wsparcie, a także pracownikom, bo oni równieź zło;:li się na sukces firmy. Wszystkim
przedsiębiorcom z naszego regionu ?czył sukcesów.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i ogłosił 15 minutową przerwę w obradach
sesji, do godziny 10.40.

Po przerw'e Przewodniczący RM wznowił obrady XXX sesji Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim. Ponownie sprawdził obecność poprzez połączenie się zdalnie z każdym
radnym. Obecnych 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska w
Sępólnie Krajeńskim może obradować i podejmować prawomocne uchwały.
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Stwierdzenie quorum po przerwie w obradach XXX sesji RM stanowi załącznik nr 5
do protokołu.

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnyrn za pomocą poczty elektronicznej. Zapytał radnych o
ewentualne uwagi do protokołu.

Uwag do protokołu nie było, w związlcu z powyźszym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznyrn wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego RM
opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw" czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Protokół z XXIX sesji Rady Miejskiej, poprzez połączenie się z każdym radnym,
zostal przy5ęty następującymi głosarni:

za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzymało się- O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinformowal, iż Pan Burmistrz Sępólna Krajeńskiego zło$ł
sprawozdanie z działalności w okresie między sesjarni na jego ręce. Zostało ono
przesłane radnyrn za pośrednictwem poczty elektronicznej, będzie ono stanowiło
załącznik do protokołu, dlatego nie będzie czytane.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytal czy są jeszcze pytania do sprawozdania Burmistrza
Sępólna Krajeńskiego.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który prosił o więcej szczegółów na temat
spotkania z dnia 12 marca 2021r., które odbyło się w Sępólnie Krajeńskim z
Dyrektorem Departarnentu Infrastruktury Drogowej Urzędu Marszałkowskiego w
Toruniu oraz Wicemarszałkiem Województwa Kujawsko-Pomorskiego Panem
Zbigniewem Sosnowskim dotyczącego budowy obwodnicy w ciągu drogi wojewódzkiej.

Ponadto radny RM Zdzisław Grzeca zwrócił się o przekazanie więcej informacji na
temat rozstrzygniętego konkursu na budowę kanalizacji sanitarnej w miejscowości
Wiśniewa.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że spotkanie z władzami Urzędu
Marszałkowego odbyło się na prośbę Pana Starosty i dotyczyło spraw związanych z
zadaniami w gestii dróg wojewódzkich na terenie naszej gminy. Rozmowa dotyczyła
nie tylko obwodnicy, lecz skrzyżowania i remontu drogi 241.

Burmistrz odniósł się do tematu związanego z ,,małą obwodnicą" w ciągu drogi
wojewódzkiej 241 dotyczącej odcinka z Grochowca do skrzyżowania na Bydgoszcz -
Niechorz Siedlisko. Wskazal, że skrzyżowaniem okrężnym będzie zaczynała się, bądż
kończyła obwodnica drogi krajowej. Generalna Dyrekcja wyznaczyła już jeden wlot,
pod przyszłą obwodnicę drogi wojewódzkiej. Obwodnica ta ma przebiegać wzdłuż
drogi prowadzącej do stacji kolejowej, następnie skrzyżowanie z torami kolejowymi i
wpadać ma w drogę krajową 241 za Grochowcem, jadąc od strony Więcborka.
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Natomiast jadąc od Sępólna to przed Grochowcem będzie skrzyźowanie, które
wyprowadzi ruch na obwodnicę, w ciągu drogi wojewódzkiej, a dalej już na obwodnicę
w ciągu drogi krajowej z Bydgoszczy na Dolinę Rzeki Sępolenki, Sikorz, za Piasecznem
na Chojnice. Stwierdzil że jest to układ komunikacyjny, który pozwoli wyprowadzić
ruch tranzytowy z centrum naszego miasta na obwodnicę. Bez tego odcinka, prawie
50% ruchu tranzytowego przejeżdżałoby przez centrum miasta, bo nikt na Rondzie
Kazimierza Wielkiego nie zawracałby i nie jechałby do Niechorza Siedlisko, aby
wjechać na obwodnicę krajową. Zadanie to jest bardzo istotne, jeźeli chodzi o
bezpieczeństwo i poprawę warunków życia w naszym mieście.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnil że otrzymaliśmy informacje mówiące o tym,
że Urząd Wojewódzki przystąpi do opracoweji dokumentacyjnych na temat
obwodnicy. Poinformowano, że jeżeli obwodnica będzie ze ścieźką rowerową, to koszty
dokumentacji i budowy tej ścieżki rowerowej będą zrzucone na samorząd. Ponadto
Burmistrz wskazał, że wystąpiono z zapytaniem, czy gmina będzie w stanie
współfinansować tą całą inwestycję, zarówno na etapie wykupu gruntów,
dokumentacyjnym, jak i realizacji. Nadmienił, źe wyrazili swój pogląd w tej sprawie,
że sytuacja ta dla gminy jest bardzo trudna, poniewaź gmina nie ma takich moźliwości
budżetowych, aby finansować nie nasze inwestycje w znacznej części. Na spotkaniu
padła informacja, że będzie propozycja, aby gmina wykupiła grunty i potem
przekazała je pod przyszłą obwodnicę i finansowała całą inwestycję od 5 do lOo/o
wartości tego zadania. Wartość tego zadania na dzisiaj, czyli 1,5 km odcinek
obwodnicy i obiekt inżynieryjny o]-creślono na 15-20 mln zł. Nadmienił, że padła
równieź deklaracja, że Urząd Marszalkowski będzie się starał, aby cały proces
przygotowania do realizacji zakończył się do 2023 rolm, a od 2023 roku rozpocząć
fizyczną budowę obwodnicy. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że jest to
bardzo dobra informacja, gdyby to się udało to możemy liczyć na to, źe obydwie
obwodnice powstałyby w jednoczesnym czasie, bo Generalna Dyrekcja zakłada, że ich
zadanie powinno być zakończone do roku 2025, natomiast na realizację przewidują
2 lata. Dodał, że wiadomo jaka jest praktyka, ponieważ dzisiaj jeszcze nie rozpoczęły
się prace nad modernizacją skrzyżowania ulicy Ks. Popiełuszki z ul. Odrodzenia,
która też le$ w gestii Urzędu Marszałkowskiego. Nadmienii że na ten temat też
rozmawiali i uzyskali odpowiedź, że prace trwają i w tym roku prawdopodobnie będzie
zakończona dokumentacja. Natomiast co do realizacji będzie poproszona Gmina o
pomoc w zakresie podobnym np. wylcup gruntów i w sarnej realizacji. Nie uzyskano
konkretnych informacji, że np. w tym roku rozpocznie się budowa.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że trzecim omawianyrn tematem,
była droga 241 Sępólno-Tuchola. Przypomniał, źe od 2006 roku Gmina Sępólno
Krajeńskie sta?ra się o modernizację tego ciągu komunikacyjnego. Był on
zaprojektowany w wersji kompleksowej, czyli ze ścieżkarni rowerowymi, modernizacją
calego odcinka, likwidacją ostrych zakrętów, utworzeniem parkingów i to wszystko
jest nieaktualne, ponieważ wniosek o pozwolenie na realizację tej inwestycji w tym
zakresie został wycofany w 2017 roku. Zostały podjęte czynności z optymalizacją
projektu, co oznacza, że inwestycja nie będzie realizowana w takim zakresie w jakim
była planowana. Będą wykona?ne tylko niewielkie remonty tzw. nakładki, czyli nie
poprawi się nic, jeźeli chodzi o warunki techniczne, poza nową nawierzchnią. Na
spotkaniu poinformowano, że w tym roku zostanie wykonany odcinek 2 km z Sikorza
do Trzcian i niecałe 2 km w Gminie Więcbork od torów kolejowych w kierunku Zboża.
Pozostałe odcinki w następnych latach może będą na podobnej zasadzie
modernizowane. Jest to nieciekawa i niezadowalająca informacja dlatego będą
prowadzone rozmowy, aby to zadanie znalazło się w inwestycjach, a nie w
nakładkach, czy modernizacjach, które przewiduje Urząd Marszałkowski.
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Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskazał, że z dodatkowych informacji, które
otrzymali wynika, że inwestycje na odcinkach dróg wojewódzkich, które w przyszłości
będą przekazane do innych zarządów dróg, będą brane pod uwagę, czy w ogóle je
modernizować. Dotyczy to odcinków, które w przypadku wybudowania obwodnic
drogi krajowej jak i wojewódzkiej przebiegających przez miasto do węa;Aów wlotowych
i wylotowych tych obwodnic zostaną przekazane innym zarządcom. Zdaniem
Burmistrza jest to problem, ponieważ po wybudowaniu obwodnicy te drogi zostaną
przekazane prawdopodobnie do powiatu lub do gminy. Na zakończenie podkreślił, że
najwaźniej sza informacja ze spotkania była taka, że Urząd Marszałkowski przystępuje
do prac tzw. ,,małej obwodnicy" w określonych rarnach czasowych.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego Pan Waldemar Stupałkowski odniósł się
do pytania dotyczącego rozstrzygnięcia konkursu na budowę kanalizacji sanitarnej w
Wiśniewie. Potwierdził, że procedura została zakończona. Procedura trwała dłużej,
poniew,i firmy, które zło0ky oferty były zobowiązane do złożenia wyjaśnień i
potwierdzenia pewnych zapisów, które pojawiły się w tych ofertach. Oferty
najkorzystniej sze finansowo odpadły, ponieważ firmy wyjaśniły, że żle wykalkulowały.
Pozostało 6 firm, a 3 oferta pod względem finansowym to było oferta ZGK z Sępólna
Krajeńskiego na kwotę 2 050 000,00 zł i tą ofertę Gmina Sępólno Krajeńskie wybrała.
W ramach tego przetargu firma jest zobowiązana wykonać dokumentację techniczną
na caly ten odcinek, poniewa", przetarg był w trybie zaprojektuj i wybuduj, czyli
wykonać dokumentację techniczną, a następnie wykonać całe zadanie. Czas realizacji
tego zadania jest roczny, czyli od marca do marca przyszłego roku. Sytuacja
wykonywania tego zadanie, będzie uzależniona od procedury związanej z uzyskaniem
pozwolenia na realizację tej inwestycji, bo sama dokumentacja wymaga również
pewnych uzgodnień. Prezes ZGK podczas rozmowy poinformował, że będą się starali
jak najszybciej zrealizować to zadanie, ponieważ fakt podłączenia jak największej
'ilości mieszkamców do ogólnej sieci kanalizacyjnej ma znaczenie przy realizacji tej
inwestycji przez ZGK.

Następnie głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który chciał się dowiedzieć więcej na
temat-posiedzenia Rady Nadzorczej ZGK, która odbyła się w dniu 26 lutego 2021r.
podczas, którego omawiane były sprawy modernizacji kotłowni. Zapytał, czy są już
podjęte jakieś decyzje odnośnie kotłowni gazowe5. Dodał, że wielu mieszkańców
podchodzi to tego bardzo sceptycznie i z pewnymi obawami, co do podłączenia tak
dużej ilości odbiorców i uzależnienia ich od gazu ziemnego.

Ponadto radny RM Artur Juhnke zapytał, czego dotyczyło spotkanie z Panem
Dyrektorem Enea, które odbyło się w dniu 22 marca 2021r. oraz czy jest szansa na
doświetlenie większej ilości przejść dla pieszych w naszym mieście.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformowal, że są plany zamiany żródła
ogrzewania ze słomy na ogrzewanie g;azowe wynikające z wielu powodów, o których
poinformuje Dyrektor ZGK. Gmina zażądała analizy całego przedsięwzięcia zarówno
ekonomicznej jak i wpływającej na całoksztalt dzialalności na naszym terenie. Analiza
zosta?ła dokonana i wynika z niej, że paliwo typu słoma jest stosunkowo tanim
paliwem to i tak zarniana tego żródła ogrzewania na gazowe, przy dzisiejszych
stawkach z rozsądną perspektywą wskazuje, że powinno być ekonomicznie opłacalne.
Analiza przewidywała wariant modernizacji całej kotłowni, ponieważ jest ona już
dosyć mocno wyeksploatowana, dlatego trzeba było podjąć decyzję, czy
modernizujemy kotły i dalej ogrzewamy słomą, czy przechodzimy na inne źródło
ogrzewania.
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Z analizy tej wynika, że modernizacja tych kotłów byłaby tańsza, ale koszt zwrotu tej
inwestycji byłby bardzo długi i ekonomicznie mniej opłacalny niż pobudowanie i
postawienie dwóch jednostek gazowniczych odpowiedniej mocy. Cały problem polega
na kosztach pracowniczych, bo przy obsłudze kotłowni gazowej jest potrzebna tylko
konserwacja, a przy kotłowni opalanej słomą pracuje kilkanaście osób.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do spotkania z firmą Enea
podczas, którego rozmowy toczyły się wokół oświetlenia na terenie naszej gminy,
ponieważ jest możliwość pozyskania inwestycji zrealizowanej przez Eneę w zamian za
przekazanie majątku gminnego, którym gmina dysponuje. Gmina posiada na swoim
majątku jeszcze niektóre linie oświetleniowe, które gmina budowała. Enea prowadzi
w Polsce porozumienia z sarnorządami, że za przekazany majątek wybuduje nowy
fragment oświetlenia. Na dzisiaj nie ma ustalonych szczegółów, ale omawiana była
sama formuła, czy jest to moźliwe. Z analizy naszego majątku i moźliwości firmy Enea
prawdopodobnie dojdzie do podpisania porozumienia i będzie można dopiero wtedy
udzielić szerszych informacji, jakie zadania w ramach tego porozumienia będą
zrealizowane. Nadmienił, że majątek, który posiada gmina musi być konserwowany i
utrzymywany własnymi siłami, a jest to uciążliwe, poniewaź gmina nie posiada
wyspecjalizowanych firm, dlatego trzeba i tak wynajmować firmy, które tym się
zajmują. Koszt płacenia firmie, którą gmina wynajmie, czy Enei jest porównywalny,
dlatego sa?ma idea zamiany tego majątku na nowe oświetlenie jest warta rozważenia.

Następnie Pa?n Dariusz Krakowiak Prezes ZGK odniósł się do pytania zgłoszonego
przez radnego RM Artura Juhnke w sprawie modernizacji kotłowni opalanej słomą na
kotłownię opalaną gazem, szczególnie w kontekście obaw mieszkańców, że podrożeje
ciepło. Wyjaśnił, ze była przeprowadzona bardzo dogłębna analiza, która została
przeprowadzona z projektantarni, znającymi się na ciepłownictwie i zdaniem ZGK nie
ma lepszego żródła ciepła jak gaz ziemny. Gaz ziemny jest na dzisiaj jednym z
najtańszych paliw, i bardzo dużo kotłowni przechodzi na gaz, bo jest on paliwem w
miarę bezpiecznym, dostawy są pełne i ciągłe i nie ma zagrożenia, że gaz nie będzie
do kotłowni dostarczony.

ZGK podpisał już wstępną umowę z gazownią na odpowiednią ilość gazu, która będzie
zaopatrywać tą kotłownię, bo jedną z najważniejszych rzeczy było obniżenie kosztów
ciepła. Dodal że obecna kotłownia jest ekologicznie dobra, jednak słoma stwarza
zagro:enia pożarowe i jest uciążliwy transport tej słomy. Na dzień dzisiejszy przede
wszystkim ta kotłownia jest za duża, bo mogłaby produkować jeszcze raz tyle ciepła,
lecz nie ma odbiorców. Cena jest zbyt wysoka i indywidualne gospodarstwa nie chcą
się przylączyc do kotłowni z taką ceną jaka jest obecnie. Pan Prezes stwierdził, że
kotłownia gazowa nie będzie droższa i nie ma obaw, że cena będzie wyższa niż obecnie.
Prezes twierdzi, iż cena będzie znacząco niższa, bo przede wszystkim będzie obniźona
moc zamówiona u wszystkich odbiorców przynajmniej o 15-20'/o i na tym odbiorcy
skorzystają. Obecnie ZGK stara się o pozyskanie dofinansowania, gdzie wystąpił do
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska w Warszawie o po::czkę oraz-o dotację.
Radni zostaną poinformowani o tym, czy ZGK otrzyma dofinansowanie, w jakiej
formie i jakiej wysokości. Wstępny kosztorysowy koszt nowej kotłowni to około 6 mln
zł.

Głos zabrał radny RM Janusz Tomas, który nie ukrywał swojego zdziwienia, ponieważ
sprawa kotłowni nie była dyskutowana na Komisji Gospodarki Komunalnej, tylko
Zakład Gospodarki Komunalnej sarn bierze to pod uwagę. Pan radny zwrócił się z
prośbą, aby na jednym z posiedzeń Komisji Gospodarki Komunalnej (...)
przedyskutować to bardzo mocno.
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Ponadto wyjaśnił, że mieszka na ,,osiedlu E3ergera", gdzie pod każdy dom
podprowadzony jest gaz, i w rzeczywistości może około lOo/o opala gazem, a reszta
pozostaje przy tradycyjnych metodach. Stwierdził, że jeżeli kotłownia jest za duża, to
powinno się zmniejszyć piece i koszt nie byłby taki du$. Ponadto radny nie ęierzy,
że gaz będzie taki tani i pewnie w najbliźszej przyszłości cena skoczy tak, że będzie
to jedno z najdroższych ogrzewań. W zwia;zlm z powyższym jeszcze raz zwrócił się z
prośbą, aby Komisja Gospodarki Komunalnej przedyskutowała ten temat lub poza
sesją na wspólnym posiedzeniu.

Ponownie głos zabrał Pan Dariusz Krakowiak Prezes ZGK Spółka z o.o., który
potwierdził, ze na spotkaniu przedstawi audyty. Wskazał, ze bardzo dużo ludzi
przechodzi na ogrzewanie gazowe, w zeszłym roku ponad 40 gospodarstw domowych,
indywidualnych, z którymi miał kontakt Pan Marian Herman Kierownik zajmujący
się zarządami wspólnot, przeszło na ogrzewanie gazowe. Podkreślił, że ma nadzieję
że ceny gazu, będą takie jak teraz. Dodał, że ceny zakupu słomy są również chwiejne
i zależą od urodzaju, jeśli rok jest nieurodzajny to ceny zakupu słomy drastycznie
wzrastają, a dodatkowo słoma jest bardzo niebezpieczna, jeżeli chodzi o zagrożenie
przeciwpożarowe. Ponadto żadna firma ubezpieczeniowa nie chce ubezpieczyć słomy
i jest to kolejny aspekt, który był brarny pod uwagę. Na zakończenie wskazał, że na
Komisji przedstawi jakie jest zapylenie, jaki tlenek węgla się w?yrdziela oraz inne
wyliczenia w tyrn temacie.

Przewodniczący RM poinformował, że obecny na sesji jest Przewodniczący Komisji
Gospodarki Komunalnej (...), więc można ustalić termin i zaprosić Pana Dyrektora na
szczegółowe omówienie tematu.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który stwierdził, że kotłownia na słomę ma
20 lat, czyli pewnie dopiero spłaciła się amortyzacja i teraz powinna przynosić zysk.
Radny zapytał, czy są jakieś opracowania firmy zewnętrznej, która wskazała że stara
kotłownia jest już niedobra i gazowa będzie lepsza. Prosił o przedstawienie
opracowania firmy zewnętrznej na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej (...).

Głos zabrała radna RM Mariola Mosiądz, która stwierdziła, że nie ma chętnych do
podłączenia, bo wcześniej nie było promocji, wyceny, oferty dla indywidualnych
odbiorców. Radna nie zauwo0ła, aby w prasie pojawiła się taka oferta dla
przedsiębiorców lub indywidulanych osób z informacją cenową i nie widziała nigdy
ogłoszenia o możliwościach i korzyściach. Ponadto odniosła się do kwestii
bezpieczeństwa i warunków przeciwpożarowych, czy zmieniając kocioł na słomę nie
było robione rozeznanie i dlaczego wtedy nie był zrobiony kocioł na gaz. Dlaczego
wtedy warunki przeciwpożarowe były spełnione, a w tym momencie już nie są.

Pan T)ariiisz Krakowiak wyjaśnił, że w tamtym okresie nie był Prezesem oraz nie był
inicjatorem budowy kotłowni biomasowej. Wyjaśnił także, że w tamtym czasie Spółka
również miała audyty, lecz była całkiem inna specyfika niż dzisiaj . Minęło prawie 21
lat od czasu funkcjonowania kotłowni, więc amortyzacja skończyła się 10-12 lat
temu. Kotły w kotłowni są do wymiany i są obawy, ze kocioł nie zostanie dopuszczony
przez dozór techniczny, bo ściany kotła są już. skorodowane, a muszą być
odpowiednio wytrzymałe. Ponadto poinformował, że rozmowy o przyłączach były
prowadzone bezpośrednio m.in. na Osiedlu Odrodzenia, poniewa,ż tam jest bardzo
blisko sieć. Natomiast nie ma możliwości podłączenia od drugiej strony miasta,
ponieważ nie ma tarn sieci i nie można nikomu tarn proponować ciepła, bo nie będzie
dostarczone. Podkreślił, że jedynie szanse na podłączenie ma Osiedle Odrodzenia oraz
ulice, które są zlokalizowane w pobliżu, ponieważ tam jest możliwość w miarę
szybkiego rozbudowania sieci, co można zrobić niedrogim kosztem.

Przewodniczący RM zwrócił się z prośbą o omówienie tych spraw na Komisji.
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Pytań więcej nie było, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego według porządku obrad.

Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformowai że informacja została wysłana
do wiadomości radnych za pośrednictwem poczty elektronicznej, dlatego będzie ona
stanowiła załącznik do protokołu i nie zostanie odczytana.

Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do informacji.

Nikt nie zabrał głosu, wobec tego Przewodniczący RM zamknął ten punkt i przeszedł
do kolejnego.

Ad. 6 Składanie interpelacji i zapytań przez radnych

Przewodniczący RM otworzył punkt dotyczący składania interpelacji i zapytań przez
radnych.

Poinformował, że między sesjami nie wpłynęła żadną interpelacja ani zapytanie.
Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło0ć. interpelacje lub zapytanie, jeźeli
tak to prosi o odczytanie i złożenie na piśmie do biura Rady Miejskiej.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który poinformowal źe Klub Radnych Radni
Mieszkańcom wnosi o odwieszenie Budżetu Obywatelskiego i jednocześnie o
podwyższenie ]-cwoty do 500 000,00 zł, czyli 250 000,00 zł na wieś i250 000,00 zł na
miasto. W uzasadnieniu przedstawił, że Budźet Obywatelski zawieszony był ze
względu na odbycie się olimpiady, lecz olimpiada sportowców wiejskich się nie
odbywa już od dwóch lat i odbędzie się dopiero w 2024 roku, więc Klub wnosi aby
uchwalić na rok 2020 Budżet Obywatelski. Wyjaśnił, że z uwagi na bardzo duże
zainteresowanie mieszkańców zasadne jest uruchomienie inicjatywy drzemiącej
wśród mieszkańców naszej gminy.

Przewodniczący RM poprosił o dostarczenie jak najszybciej interpelacji na piśmie do
biura RM. Następnie zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu porządku
obrad.

Ad. 7 Wolne wnioski i informacje
Wolne wnioski zło,$li :

Głos zabrał radny RM Janusz Tomas, który wyjaśnił, że w związku z panującą
epidemią zostały odwołane zebrania wiejskie oraz zebrania samorządów, lecz zgłaszali
się mieszkajicy, aby sprawozdania z sołectw i samorządów zostały opublikowane na
stronie internetowej Urzędu, aby mieszkańcy mogli się zapoznać jak są wydatkowane
pieniądze.

Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który zwrócił się z prośbą o montaż nowych,
dodatkowych punktów świetlnych: wzdłuż ulicy bł. ks. Jerzego Popiełuszki, na
Osiedlu Słowackiego przy chodnilcu między blokami 7-10 (przy ,,starym" boisku do
gry w piłkę noźną), przy bloku nr 19, wzdłuż nasypu kolejowego przy garażach (od ul.
bł. ks. Jerzego Popiełuszki do wiaduktu) oraz na odcinku pomiędzy ulicą Jeziorną a
molo i przystanią żeglarską. Wyjaśnił, że oświetlenie uliczne zamontowane wzdłuż
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ulicy bł.ks. Jerzego Popiełuszki skierowane jest w kierunku jezdni i przyległego do
niej parkingu. Chodnik oddzielony jest od jezdni pasem zieleni, porośniętym
drzewami i pozostaje nieoświetlony. Radny RM Juhnke stwierdził, że w pozostałych
wymienionych miejscach po zapadnięciu zmroku jest zwyczajnie ciemno, a na
Osiedlu Słowackiego mieszka kilkaset osób, w tym wielu w podeszłym wieku i dla
nich poruszanie się w ciemnościach jest sporym utrudnieniem. Montaż dodatkowego
oświetlenia wpłynie na poprawę bezpieczeństwa i komfortu poruszania się pieszych.
Radny RM Artur Juhnke stwierdził, że nowe punkty świetlne w mieście i na terenie
gminy powinny być wykonywane w technologii LED, ponieważ ten typ oświetlenia,
lepiej doświetla, a dzięki niewielkiemu zużyciu energii, generuje oszczędności.

Głos zabrała wiceprzewodnicząca RM Anna Miczko, która zapytała, czy jeszcze przed
świętarni będą sprzątnięte chodniki, ponieważ wszędzie zalega pełno pias]aa, nawet
na jezdni. Dodała, że jak popada deszcz to wszystko spłynie do studzienek
deszczowych. Podkreśliła, że miasto wygląda tragicznie.

Głos ponownie zabrał radny RM Janusz Tomas, który zapytał, czy studzienka na ulicy
Chojnickiej znowu będzie stała ogrodzona pachołkarni 3 tygodnie, czy zostanie do
świąt naprawiona. Nadmienił, że po pierwszej naprawie wytrzymała zaledwie tydzień.

Głos zabrała Pani Ewa Czeszewska Sołtys Sołectwa Skarpa, która zapytała, czy
prawdą jest, iź droga wojewódzka nr 241 nie została wpisana do dróg niebezpiecznych
w województwie kujawsko-pomorskim. Jeżeli jest to prawda to wnioskuje o to, aby
począć starania o wpisanie tej drogi do dróg niebezpiecznych. Wyjaśniła, że
obwodnica jest jak najbardziej potrzebna, lecz jeżeli droga 241 nie zostanie wpisana
do dróg niebezpiecznych i zostanie wykonana tylko obwodnica, to nie będzie można
roszczyć o to, by zapewnić też bezpieczeństwo na trasie Sępólno Krajeńskie- Tuchola,
co jest wa",ne dla mieszkańców miejscowości Trzciany, Skarpa.

Następnie Pani Sołtys zwróciła się z wnioskiem o przydział pracownika z prac
interwencyjnych, który mógłby wykaszać trawę, zbierać śmieci, w okresie zimowym
opalać świetlicę wiejską. Nadmieniła, że podczas warsztatów strategicznych
zauważono, że na obszarach wiejskich jest mniej osób bezrobotnych niż w mieście.
Wskazała, źe w mieście od mieszkańca nie wymaga się opróżniania śmietników
gminnych, a na obszarach wiejskich jest tak, że większość rzeczy muszą robić
mieszkajicy, ponieważ nie ma tego pracownika.

Przewodniczący RM odczytał wniosek radnego RM Antoniego Dolnego, który wpłynął
dzisiaj przez sesją RM w sprawie podjęcia działań zmierzających do budowy
ekologicznej spalarni śmieci w powiecie sępoleńskim. Kserokopia pisma stanowił
załącznik nr 9 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, że w dniu 18.03.2021 wpłynęło
zawiadomienie Wojewody Kujawsko-Pomorskiego o wszczęciu postepowania
nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały Nr XXIX/ 277 / 2021 Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 24 lutego 2021 roku w sprawie zwrotu oraz
zwolnienia z części opłaty pobranej od przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na
sprzedaż napojów alkoholowych przeznaczonych do spo$cia w miejscu sprzeda?ży na
terenie Gminy Sępólno Krajeńskie za rok 2021. Radni otrzymali treść zawiadomienia.
Kserokopia stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Ponadto ponownie przypomnia?ł o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych przez
radnych.
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Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad.

Ad. 8. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za 2020 rok,
w tym:

a) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania
Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie

za rok 2020;

b) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania

Narkomanii za rok 2020;

c) Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny
w Gminie Sępólno Krajeńskie za rok 2020

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Że informację radni otrzymali VVTaZ, Z

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej zaprosiła do obejrzenia
prezentacji multimedialnej, przygotowanej przez pracowników Ośrodka Pomocy
Społecznej celem wprowadzenia w część zadań, które realizuje Ośrodek Pomocy
Społecznej .

Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu.
Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Po obejrzeniu prezentacji Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej
stwierdziła, że w pigułce zaprezentowano to co Ośrodek Pomocy Społecznej realizował
w przeciągu 2020 roku. Wskazała, że rok 2020 był dla wszystkich bardzo trudny ze
względu na panującą pandemię SARS-COV-2. Ośrodek Pomocy Społecznej nie został
zamknięty, nastąpił podział pracy na system rotacyjny, aby uniknąć zakażenia. Z
nadejściem pandemii na Ośrodek spadły nowe obowiązki, gdzie priorytetowyrn
zadaniem była ochrona osób starszych oraz pomoc osobom przebywającym na
kwarantannie (np. zapewnienie posiłków, opłacenie rachunków, wyprowadzanie
psów). Stwierdziła, że informacje związane z budżetem zostały przedstawione w
prezentacji, natomiast w wersji papierowej przedstawiono dane statystyczne związane
z wydawaniem decyzji administracyjnych. Odnosząc się do udzielonej pomocy
wskazała, że przyznawana pomoc nie wynikała z bezrobocia, lecz jest to przewlekłość
choroby i niepełnosprawności mieszkańców. Priorytetem są osoby starsze, które są
najbardziej ubogą częścią naszego społeczeństwa. Ze względu na niskie emerytury
ciężko jest utrzymać się osobom samotnym, dlatego Gmina Sępólno Krajeńskie
wspierała takie osoby zasiłkami celowymi. W prezentacji pokazano ile zostało
zrealizowanych gminnych prograrnów i projektów. Rok 2020 był trudnym rokiem i
nie udało się zrealizować wszystkiego zgodnie z założeniami, z uwagi na panujące
obostrzenia. Większość działań zawartych w gminnych programach przyjętych
uchwałami Rady Miejskiej została zrealizowana praktycznie w 100%. Tylko w jednym
przypndku w Gminnym Programie Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii nie
zrealizowano 3 turniejów tj. turniej Pluszowego Misia, turniej Dzikich Druźyn i turniej
siatkarski, które były ujęte w Prograrnie Przeciwdziałania Alkoholizmowi i Narkomanii
ze względu na obostrzenia COVID.
Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej stwierdziła, że 111 osób objętych jest usługami
opiekuńczymi. Zatrudnione są 22 opiekunki, które świadczą pracę w miejscu
zamieszania osoby starszej. Pomimo panującej pandemii opiekunki nie opuszczały
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potrzebujących rodzin. W rarnach usług opiekuńczych OPS przystąpił do projektu
Program ,,Opieka 75+". Jest to program finansowany z Ministerstwa, z którego udało
się pozyskać 100 tys. zł. Prograrnem objęto 53 osoby. Natomiast specjalistycznymi
usługarni opiekuńczymi w miejscu zarnieszkania objęto 15 osób. Całość finansowana
była ze środków z Urzędu Wojewódzkiego. Na prograrn ,,Asystent osobisty osoby
niepełnosprawnej" pozyskano również środki finansowe. Zatrudnione były 3 osoby
w rarnach umowy zlecenia. Realizowany jest również program ,,Posiłek w szkole i w
domu". Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej stwierdziła, że pozostałe projekty i
prograrny omówione były w prezentacji.
Następnie Pani Izabela Fr5hlke poinformowała, że Ośrodek realizuje projekt socjalny
w ramach, którego realizowane są zajęcia dla osób starszych. Osoby starsze stanowią
spory procent społeczności lokalnej naszej gminy. Stwierdziła, że dom dziennego
pobytu jest bardzo potrzebny.
Kolejną ważną kwestią jest pobyt mieszkańców w domach pomocy społecznej. Są to
ogromne koszty dla gminy, poniewa;ż to gmina ponosi koszty za pobyt mieszkańca
Gminy Sępólno Krajeńskie w domu pomocy społecznej. W roku 2020 było to
niespełna 800 tys. zł. Koszt pobytu jednego mieszkańca w domu pomocy społecznej
kształtuje się od 4 do 5 600 tys. zł miesięcznie, gdzie 70% własnego uposażenia
pokrywa osoba lub rodzina, a pozosta?łe koszty ponosi gmina.
Ponadto Pani Dyrektor poinformowala, że OPS pozys]-cuje 'r?ość z Programu
Operacyjnego Pomoc Żywnościowa. W 2020 roku pozyskano 64 tony ,?ości. Przy
pomocy żołnierzy Wojsk Obrony Terytorialnej rozwieziono ?ność do osób
bezpośrednio zagrożonych koronawirusem, osób starszych i innych. Pani Dyrektor
podziękowała za pomieszczenie, które zostało wyremontowane. Następna dostawa
?ności będzie tarn składowana.
Następnie Pani Dyrektor OPS wyjaśniła, że pomimo tego, że jest Covid i ze są
obostrzenia wszystkie zdania, które są przypisane Ośrodkowi Pomocy Społecznej są
realizowane na bieżąco. Podziękowała mieszkańcom za składanie wniosków w formie
elektronicznej, ponieważ ułatwia to zadanie i przyspiesza rozstrzygnięcie spraw. Nie
zauważono zwiększenia wniosków z uwagi na utratę pracy, ale zwiększyła się pomoc
w załatwianiu codziennych problemów ?ciowych, jeżeli chodzi o osoby starsze.
Pani Izabela Fróhlke Dyrektor OPS odniosła się również do kwestii prac społeczno-
użytecznych, poniewaj Pani Sołtys Skarpy poprosiła o takiego pracownika. Wyjaśniła
że OPS zajmuje się równieź przydzielaniem osób do prac społeczno-użytecznych do
sołectw oraz do samorządów osiedli. Stwierdziła, że niestety nie zawsze udaje się
znależć taką osobę, ponieważ osoby te muszą spełniać określone wymagania, jeżeli
chodzi o przepisy. Skarpa jest miejscem, w którym trudno jest znależć osobę, bo nie
wszyscy korzystają z pomocy. Jeżeli osoba już korzysta z pomocy to stan zdrowia lub
też -sytuacja uniemożliwia przydzielenie ich do tych prac. Pani Dyrektor obiecała
obserwować tą sytuację i taką osobę przydzielić do Sołectwa Skarpa. Około 100 tys.
zł rocznie gmina musi doło0ć do prac społeczno-użytecznych. Osoby te pomagają
przy utrzymaniu czystości na terenach wiejskich i terenie miejskim. Osoby te nie
zawsze spełniają oczekiwania sołtysów.
Następnie Pani Dyrektor odniosła się do Prograrnu Wspieranie Rodziny i Pieczy
Zastępczej wskazując, że OPS zatrudnia 3 asystentów rodziny pracujących w
rodzinach, w których występują trudności. W 2020 roku 4 dzieci zostało
umieszczonych w pieczy zastępczej, bądż w placówce opiekuńczo-wychowawczej.
Tylko Sąd może podjąć decyzję o odebraniu dziecka z rodziny i umieszczeniu dziecka
w rodzinie zastępczej lub w placówce opiekuńczo-wychowawczej. Nadmieniła, że
najtrudniej szą formą pracy nie jest wydawanie decyzji, a praca bezpośrednio z ludżmi.
Praca pomocy społecznej to niej jest tylko przyznawanie świadczeń, jest to instytucja,
która boryka się z ogromnymi trudnościami np. praca z ludźmi w ich miejscu
zamieszkania, praca z osobarni, które mają najczęściej swoją filozofię życia i
przekonania, że to co robią, w jakie sposób ?ją i funkcjonują jest słuszne. Pracownik
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socjalny wskazuje takim osobom wyjście z trudnej sytuacji. Jest duża liczba
programów i projektów na pomoc społeczną, z których pozyskiwane są środki np. z
Unii Europejskiej, Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej, Funduszu
Solidarnościowego. Podkreśliła, że praca bez pandemii jest trudna, jeźeli chodzi o
pomoc społeczną, ale w pandemii jest bardzo trudna. Pani Dyrektor podziękowała
pracownikom za wytrwałość, determinację, za chęć niesienia pomocy drugiemu
człowiekowi oraz za to, że zawsze stoją na wysokości zadania.
Ponadto Dyrektor OPS poruszyła kwestię bezdomności. Na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie jest 14 osób bezdomnych, w tyrn 2 osoby, które całkowicie nie chcą
pomocy ze strony Ośrodka, pozostałe osoby udało umieścić się w schronisku dla
bezdomnych, bądż też najbliższa rodzina na czas okresu jesienno-zimowego
zobowiązała się do wskazania miejsca dla tych osób.
Następnie wskazała, że w 2020 roku w OPS przeprowadzono kilka kontroli. Wszystkie
kontrole przeszły bez uwag i bez zastrzeżeń. Dodała, że jedną z potrzeb OPS jest
dokształcanie oraz szkolenie pracowników. Natomiast jedną z podstawowych potrzeb
jest budowa domu dziennego pobytu. Być może nowe rozdanie środków unijnych
2021-2030 umożliwi ich pozyskanie i zrealizowanie zarnierzonego celu. OPS
obsługuje również Zespół Interdyscyplinarny, który jest powoływany przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego i jest on ściśle związany z ustawą o
przeciwdziałaniu przemocy. Ustawa o przeciwdziałaniu przemocy, Gminny Program
Przeciwdziałania Przemocy Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy realizowane są w
Gminie Sępólno na bieżąco, łącznie z profilaktyką oraz z Programem Przemocowym
,,Otwórz oczy nie daj się przemocy", na który otrzymano dofinansowanie z
Ministerstwa Pracy, Rodziny oraz Polityki Społecznej. Nadmieniła, że budźet OPS jest
bardzo du$, co stanowi dużą odpowiedzialność w za?kresie zarządzania taką
jednostką i wydatkowania środków publicznych. Wszystkie dotacje otrzyrnane w 2020
roku były wydatkowane w 100% w sposób właściwy, Wydział Finansowy Urzędu
Wojewódzkiego nie wniósł żadnych zastrzeźeń co do realizacji zada?ń, które wykonuje
0środek Pomocy Społecznej.
Na zakończenie Pani Izabela Frohlke Dyrektor OPS zło$ła wszystkim podziękowania
ze strony pracowników, szczególnie Panu Burmistrzowi za pomoc i wsparcie w
trudnym czasie, gdy OPS otrzymal dodatkowe zadania związane z Covidem.
Podziękowała wszystkim dyrektorom jednostek sarnorządu, pracownikom Urzędu,
Stowarzyszeniu Dorośli Dzieciom za pozyskanie 130 tys. zł na remont trzeciego
mieszkania treningowego, które jest remontowane i wyposażane. Podkreśliła, że
zawsze będzie dziękować swoim pracownikom. Dodała, że w pomocy społecznej nie
może pracować przypadkowy człowiek. W pomocy społecznej musi pracować
człowiek, który jest empatyczny, wra?źliwy, który nie traktuje swojej pracy jako 7.30 -
15.30, bo kiedy trzeba to pracuje się 24 godziny na dobę.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad przedstawioną informacją.

Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM podziękował za przedstawioną
informację, zamknął te punkt i przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Przewodniczący RM poinformował, że Rada Miejska od tej chwili będzie obradowała
w 13 osobowym składzie. Nieobecny radny RM Janusz Tomas, który usprawiedliwił
swoją chwilową nieobecność.

Ad. 9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Sępólno Krajeńskie
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Przewodniczący RM poinformowal że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy uczestnicząca w sesji zdalnie przedstawiła
projekt uchwały. Poinformowała, że zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej
związana jest ze zmianą wysokości długu, w związku rozliczeniem wyniku
finansowego za 2020 rok i przeznaczeniem środków pieniężnych pozostających na
rachunku bankowym na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. Poza tym
aktualizuje się wartość zadania do wysokości faktycznego wykonania, chodzi o
zadania dot. przebudowy ulic Bergera, Bukowa, Matejki w Sępólnie Krajeńskim.
Dodala, ze aktualizuje się również dochody i wydatki do wysokości określonych w
uchwale budżetowej.

Następnie Skarbnik Gminy poinformowała, że do projektu uchwały, który radni
otrzymali, do załącznika nr 2 w pozycji, gdzie się znajduje budowa kanalizacji
sanitarnej w miejscowości Wiśniewa wprowadza się zmianę dotyczącą okresu trwania
tego zadania z 2021 na 2022 tj. do terminu zawa.rci:? planowanej umowy z wykonawcą
tego zadania.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Radni RM po alfabetycznym wyczytaniu nazwisk przez Przewodniczącego RM
opowiedzieli się, czy są ,,za", ,,przeciw" czy ,,wstrzymują się" od głosu.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej ?miny
Sępólno Krajeńskie została przyjęta poprzez połączenie się zdalnie z każdym radnym,
następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXX/281/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Sępólno Krajeńskie stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie ucbwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok

Przewodniczący RM poinformowa?ł, źe projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy uczestnicząca w sesji zdalnie przedstawiła
projekt uchwały. Wskazała, że projekt uchwały budżetowej zwiększa się na poziomie
dochodów i wydatków o kwotę 352578,27 zł. Zmiany te związane są z
wprowadzeniem dotacji i środków na realizację zadań i projektów przez jednostki
organizacyjne, w związku z pozyskaniem tych środków z budżetu Urzędu
Marszałkowskiego, bądż Unii Europejskiej. Poza tym zmniejsza się na podstawie
informacji Ministra Finansów subwencję oświatową o 75 000,00 zl jak również
zabezpiecza się środki na bieżące utrzymanie dróg w związku z wydatkowaniem tych
środków praktycznie w całości w pierwszym kwa?rtale, w związku z akcją ,,zima".
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Ponadto po stronie wydatków wprowadza się realizację tych zadań, na które jednostki
pozyskały środki zewnętrzne.
Następnie Skarbnik Gminy wskazała, że w zvvia7,ku z tym, że sesja przypada na
ostatni dzień miesiąca i nie będzie możliwości wprowadzenia Zarządzenia Burmistrza,
do projektu uchwały budżetowej, którą radni otrzymali wprowadza się decyzje
Wojewody dotyczące:
- programu ,,Wspieraj Seniora", w rozdziale 85295 paragraf 2700 wprowadza się
kwotę 18 285,00 zł, po stronie wydatków w rozdziale 85295 środki te wydaje się na
realizację tego zadania;

- decyzja Wojewody z 23 marca w rozdziale 85219 paragraf 2010 Zadania zlecone,
wprowadza się kwotę 3 706,00 Zl Z przeznaczeniem na wypłacenie wynagrodzenia za
sprawowanie opieki oraz na obsługę tego zadania. Środki te będą wydatkowane w tym
sarnym rozdziale na to zadanie;

- decyzja z 26 marca w rozdziale 85195 paragraf 2010 wprowadza się kwotę 50 zł na
sfinansowanie poniesionych kosztów wydawania przez gminę decyzji w sprawach
świadczeniobiorców. Zadanie to będzie realizowane w wydatkach w rozdziale 85195,
dokładnie na to zadanie;

w rozdziale 85228 paragraf 2030 wprowadza się kwotę 141 120,00 zł na
zorganizowanie i świadczenie usług opiekuńczych, w tym specjalistycznych w miejscu
zamieszkania. Zadanie będzie realizowa?ne przez Ośrodek Pomocy Społecznej, w t3mi
sarnym rozdziale w paragrafie 3110;

- decyzja Wojewody z 17 marca, wprowadza się w rozdziale 75011 w paragrafie 2010
dotację celową na realizację zadań z zakresu spraw obywatelskich, w związku z
rozliczeniem tej dotacji z 2020 roku. Zadanie to będzie realizowane z tym samym
rozdziale po stronie wydatków w paragrafie 4010;

-decyzja z 30 marca w rozdziale 85415 paragrai 2030 dotację w wysokości 55 577,00
zł z przeznaczeniem na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze
socjalnym dla uczniów tj. stypendium z zasiłków szkolnych, wydatki te będą
realizowane w tym samym rozdziale 85415 na dokładnie to zadanie, przez Zakład
Obsługi Oświaty Sarnorządowej.

Projekt uchwały oraz zmiany wynikające z decyzji Wojewody został przedstawiony na
Komisji Budżetu i Handlu RM i zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2021 rok została przyjęta, poprzez połączenie się zdalnie z ka,żdym
radnym, następującymi głosami,

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXX/282/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie ucbwalenia budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie na 2021 rok stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Strona 17 z 31



c) zaciągnięcia kredytu długoterminowego

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy uczestnicząca w sesji zdalnie przedstawiła
projekt uchwały. Poinformowala, źe uchwała dotyczy zaciągnięcia kredytu
długoterminowego, który był wpisany w projekt budżetu i budżet na 2021 rok.
Następnie Pa?ni Skarbnik wprowadziła autopoprawkę do projektu uchwały.
Wskazała, że § 4 otrzymuje brzmienie: ,, Planowany okres spłaty kredytu od 2022 roku
do 2031 roku". Wyjaśniła, że jest to drobna zmiana, która ma na celu dookreślenie
czasu spłaty kredytu, w związku z uwagą RIO i dlatego taką też zmianę wprowadza
się do treści uchwały.
Nadmieniła, że przeznaczeniem tego kredytu będzie realizacja zadania związana z
,,Modernizacją rynku wraz z bocznymi uliczkarni w Sępólnie Krajeńskim" w ramach
Dzialania Rewitalizacja obszarów miejskich.

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Budźetu i Handlu i
zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosil aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego została przy5ęta poprzez
połączenie się zdalnie z każdym radnym, następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXX/283/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu dłuyoterm4nowego stanowi
załyznik nr 17 do protokołu.

d) udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego

Przewodniczący RM poinformowal że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy uczestnicząca w sesji zdalnie przedstawiła
projekt uchwały. Poinformowała, że w uchwale z dnia 27 stycznia 2021r. wprowadza
się zmianę polegającą na dodaniu punktu 5. Odczytała treść tego punktu.
Nadmieniła, że uchwałę podejmuje się w związku z wnioskiem Powiatu na
partycypowanie w kosztach tego zadania.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim i został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego została przyjęta,
poprzez połączenie się zdalnie z każdym radnym, następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXX/284/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Sępoleńskiego stanowi
załącznik nr 19 do protokołu.

e) w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno
Krajeńskie oraz określenia sezonu kąpielowego w 2021 roku

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego uczestnicząca w sesji zdalnie przedstawiła projekt uchwały.
Poinformowała, ze sezon kąpielowy określa się w okresie od 15 czerwca do 31
sierpnia, a kąpielisko wyznacza się na pla0 miejskiej.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Pa?ństwowego Gospodarstwa Wodnego
Wody Polskie, Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej w Gda?ńsku, Państwowego
Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego w Sępólnie Krajeńskim oraz Głównego
Inspektora Ochrony Środowiska- Regionalny Wydział Monitoringu Środowiska.
Ponadto Komisja Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosil aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno Krajeńskie
oraz określenia sezonu kąpielowego w 2021 roku została przyjęta, poprzez połączenie
się zdalnie z każdym radnym, następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXX/285/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Kraieńskim z dnia 31
marca 2021 r. w sprawie określenia wykazu kąpielisk na terenie gminy Sępólno
Krajeńskie oraz określenia sezonu kąpielowego w 2021 roku stanowi załącznik
nr 21 do protokołu.

f) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego trybu i
harmonogramu opracowania projektu ,,Strategii Rozwoju Gminy Sępólno

Krajeńskie na lata 2021-2030", w tym trybu jej konsultacji, o których
mowa w art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 roku o zasadach

prowadzenia polityki rozwoju
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Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz
zawiadomieniem o sesji.

z

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego uczestnicząca w sesji zdalnie przedstawiła projekt uchwały.
Poinformowala, że zmiana brzmienia treści uchwały i załącznika związana jest z
doprecyzowaniem kwestii dotyczącej trybu konsultacji opracowania dokumentu
,,Strategii Rozwoju Gminy Sępólno Krajeńskie na lata 2021-2030". Związana jest
również ze zmianą uchwaly Nr XXIX/ 278 / 2021 z dnia 24 lutego 2021 roku.

Projekt uchwały został przedstawiony na Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej,
Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w
Sępólnie Krajeńskim i został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego trybu i
harmonograrnu opracowania projektu ,,Strategii Rozwoju Gminy Sępólno Krajeńskie
na lata 2021-2030", w tym trybu jej konsultacji, o których mowa w art. 6 ust. 3
ustawy z dnia 6 grudnia 2006 roku o zasadach prowadzenia polityki rozwo5u została
przyjęta, poprzez połączenie się zdalnie z każdym radnym, następującymi głosami:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXX/286/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego trybu i
harmonogramu opracowania projektu ,,Strategii Rozwoju Gminy Sępólno
Krajeńskie na lata 2021-2030", w tym trybu jej konsultacji, o których mowa w
art. 6 ust. 3 ustawy z dnia 6 grudnia 2006 roku o zasadach prowadzenia polityki
rozwoju stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

g) przyjęcia aktualizacji ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy
Sępólno Krajeńskie"

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz
zawiadomieniem o sesji.

z

Pani Anna Sotkiewicz-Tumanik Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju
Gospodarczego uczestnicząca w sesji zdalnie przedstawiła projekt uchwały.
Poinformowała, że w zvviaqku z planowanym ubieganiem się Gminy Sępólno
Krajeńskie o środki zewnętrzne na termomodernizację budynku Ośrodka Zdrowia w
Radoński, koniecznym była aktualizacja terminu realizacji w/w zadania w ,,Planie
Gospodarki Niskoemisyjnej". Dodała, że pozostałe zapisy tego dokumentu, dotyczące
wskaźników nie ulegają zmianie.

Projekt uchwały został przedstawiony oraz uzyskał pozytywną opinię na Komisji
Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim.
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Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przyjęcia aktualizacji ,,Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla
Gminy Sępólno Krajeńskie" została przyjęta, poprzez połączenie się zdalnie z każdym
radnym, następującymi głosa?rni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 13 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXX/287/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. w sprawie przyjęcia akhializarii ,,Planu Gospodarki
Niskoemisyjnej dla Gminy Sępólno Krajeńskie" stanowi załącznik nr 25 do
protokołu.

h) wyraźenia zgody na zbycie działki nr 623 obręb 4 Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
uczestniczący w sesji zdalnie odczytał projekt uchwały. Wyjaśnił, że uzasadnienie
powinno brzmieć ,,w/w nieruchomość gruntowa zostaje przeznaczona na sprzedaż: w
drodze przetargu i jest ona zabudowana garażem stanowiącym własność prywatną".
Dodał, że jest to działka gminna, na której postawiony jest gara'r prywatny i gmina
chce zbyć tą działkę.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej i Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Przewodniczący RM poinformował, że do uczestnictwa w sesji powrócił radny RM
Janusz Tomas i od tego momentu Rada Miejska obradować będzie w 14 osobowym
składzie.

Uchwała w sprawie wyra?żenia zgody na zbycie działki nr 623 obręb 4 Sępólno
Krajeńskie została przyjęta, poprzez połączenie się zdalnie z kaźdym radnym,
następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

za-

Uchwała Nr XXX/288/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie działki nr 623 obręb 4
Sępólno Krajeńskie stanowi załąrznik nr 27 do protokołu.
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i) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno

Krajeńskie na rok 2021

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
uczestniczący w sesji zdalnie przedstawił projekt uchwaly. Wyjaśnił, że w załączniku
do projektu uchwały zawarto podzial środków na realizowane zadania zgodnie z
sugestią Prokuratora. W § 7 na wniosek Powiatowego Inspektora Weterynarii dodano,
że odławianiem zajmować się będzie Zakład Transportu i Usług. Dodano §13, w
któryrn została uwzględniona calodobowa opieka weterynaryjna, z którymi gmina ma
podpisane umowy. Został talie podany nr telefonu, pod który należy się zgłaszać w
sprawach awaryjnych. Nadmienił, że Prograrn ten jest zawsze konsultowany z kołami
łowieckimi, Powiatowym Inspektoratem Weterynarii oraz Sanepidem i zostały w nirn
zawarte wszystkie otrzymane sugestie.

Uchwała uzyskała pozytywną opinię Komisji Gospodar]-ci Komunalnej oraz Porządku
Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim oraz Komisji Rolnictwa, Leśnictwa
i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwa?ły oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Sępólno Krajeńskie na rok 2021
została przyjęta, poprzez połączenie się zdalnie z każdym radnym, następującymi
głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXX/289/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Kraieńskim z dnia 31
marca 2021 r. w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy
Sępólno Krajeńskie na rok 2021 stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

j) przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji rządowego
Programu ,,Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2021

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej uczestnicząca w sesji
zdalnie odczytała projekt uchwa?ły.
Projekt uchwały zostal przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej oraz Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i
został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.
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Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosil aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji rządowego
Programu ,,Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej" - edycja 2021 została
przyjęta, poprzez połączenie się zdalnie z ka?żdym radnym, następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXX/290/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji
rządovtego Programu ,,Asystent osobisty osoby niepełnosprawneJ' - edycja 2021
stanqwi załącznik nr 31 do protokołu.

k) przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji projektu ,,Program
Aktywności Lokalnej - Aktywni w Sępólnie Krajeńskim" w ramach Osi

priorytetowej9 Solidarne społeczeństwo, Działania 9.2 Włączenie
społeczne, Poddziałanie 9.2.1 Aktywne wlączenie społeczne

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-
Pomorskiego na lata 2014-2020

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela Fróhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej uczestnicząca w sesji
zdalnie przedstawiła projekt uchwały.

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Statutowej i Pomocy
Społecznej oraz Komisji Budżetu i Handlu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i
został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytai czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji projektu
,,Program Aktywności Lokalnej- Aktywni w Sępólnie Krajeńskim" w rarnach Osi
priorytetowej 9 Solidarne społeczeństwo, Działania 9.2 Włączenie społeczne,
Poddziałanie 9.2.1 Aktywne włączenie społeczne Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Kujawsko- Pomorskiego na lata 2014-2020 została
przyjęta, poprzez połączenie się zdalnie z ka?żdym radnym, następującymi głosami:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XXX/291/2021 Rady Miejskjej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. w sprawie przystąpienia Gminy Sępólno Krajeńskie do realizacji
projektu ,,Program Aktywności Lokalnej - Aktywni w Sępólnie Krajeńskim" w
ramach Osi priorytetowej9 Solidarne społeczeństwo, Działania 9.2 W%czenie
społeczne, Poddziałanie 9.2.1 Aktywne w4ączenie społeczne Regionalnego
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Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-
2020 stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

l) ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach
chronionych treningowych

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Izabela F:óhlke Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej uczestnicząca w sesji
zdalnie przedstawiła projekt uchwaly.

Projekt uchwały został przedstawiony na posiedzeniu Komisji Budżetu i Handlu oraz
Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim i został
zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach
chronionych treningowych została przy'3ęta, poprzez połączenie się zdalnie z każdym
radnym, następującymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

Uchwała Nr XXX/292/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Kraietiskim z dnia 31
marca 2021 r. w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w
mieszkaniach chronionych treningowych stanowi załącznik nr 35 do protokołu.

ł) zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Dariusz Wojtania Sekretarz Gminy Sępólno Krajeńskie uczestniczący w sesji
zdalnie przedstawił projekt uchwały.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabral głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosil aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Sępólno Krajeńskie została
przyjęta, poprzez połączenie się zdalnie z każdym radnym, następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36 do protokołu.
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Uchwała Nr XXX/293/2021 Rady Miejskiej w 8ępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie Statutu Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 37 do protokołu.

m) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji Budżetu
i Handlu

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Dariusz Wojtania Sekretarz Gminy Sępólno Krajeńskie uczestniczący w sesji
zdalnie przedstawił projekt uchwały. Nadmienił, że projekt uchwały został
przygotowany na wniosek radnego RM Janusza Tomasa Przewodniczącego Komisji
Bud?żetu i Handlu.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Statutową i Pomocy
Społecznej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwały oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji Budżetu i Handlu
została przyjęta, poprzez połączenie się zdalnie z ka?żdym radnym, następującymi
głosarni:

za- 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38 do protokołu.

Uchwała Nr XXX/294/2021 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 31
marca 2021 r. zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji Budźetu
i Handlu stanowi załącznik nr 39 do protokołu.

Przewodniczący RM podziękował za przygotowanie projektów uchwał, po czym
zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 10 0dpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji

Przewodniczący RM poinformował, że na poprzedniej sesji i między sesjarni nie
złoźońo interpelacji i zapytań, w związku z tym nie ma odpowiedzi. Nadmienił, że na
dzisiejszą interpelację odpowiedzi udzieli Burmistrz Sępólna Krajeńskiego w
ustawowym terminie.

Następnie Przewodniczący RM zamknąl ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 11 0dpowiedzi na wolne wnioski

Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupałkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielenie
odpowiedzi na wnioski zgłoszone na dzisiejszej sesji lub wskazanie pracowników do
udzielania odpowiedzi.
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Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformował, że zanim przejdzie do udzielenia
odpowiedzi na wnioski przekaże waźną informację. Wskazał, że ukazało się
rozstrzygnięcie Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w drugiej edycji, w której
gmina stara się o środki na realizację naszego projektu - trzeciego przedszkola w
gminie. Gmina Sępólno Krajeńskie otrzyrnała dofinansowanie w wysokości 2 mln zł.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że zadanie jest przyjęte do realizacji w
naszej gminie, ponieważ wszyscy mają świadomość, że istnieje konieczność budowy
trzeciego przedszkola. Wielokrotnie problem był wskazywany przez radnych i przez
mieszkańców, dlatego są starania Gminy Sępólno Krajeńskie o jakiekolwiek środki
zewnętrzne, żeby można było to zadanie zrealizować. Koszt tego zadania jest ogromny,
bo szacowany na 10 mln zł i nie dotyczy to samego przedszkola, lecz jest to koszt z
całą infrastrukturą, gdzie będzie wybudowana droga, oświetlenie, wyposażenie, plac
zabaw, parkingi. Dodał, że to wszystko w kosztorysie wskazuje na taką kwotę, tym
bardziej, że zastosowano tam już nowoczesne systemy zarówno oświetlenia,
ogrzewania, solary, instalację pod ogrzewanie gazowe, odzyskiwanie ciepła z
rekuperacji. Stwierdził, że 2 mln zł, to kwota nie do pogardzenia i pozwoli tą
inwestycję rozpocząć, lecz teraz naszym zadaniem będzie znalezienie pozostałej
reszty. Ile jeszcze potrzeba będzie środków finansowych, to okaże się po
rozstrzygnięciu przetargu. Podkreślil że przyznanie tej dotacji pozwoli nam na
uruchomienie inwestycji, a ze względów kosztowych będzie inwestycją kilkuletnią i
dobrze byłoby zamknąć ją w przeciągu dwóch lat. Dalsze rozmowy na ten temat będą
odbywały się na komisjach.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odpowiedział na wniosek radnego RM
Janusza Tomasa, w sprawie przedłożenia w formie dostępności na stronie
internetowej naszej grniny sprawozdań z dzialalności sołectw. Stwierdził, że przeszkód
formalno-prawnych nie ma i w związku z tym Pan Sekretarz przeanalizuje tą sprawę
od strony prawnej. Nadmienił, źe dokumenty te mogą być udostępnione publicznie,
tym bardziej że wszystkie zebrania są otwarte, ponieważ udział w nich mogą brać
mieszkańcy jak i osoby, które nie są mieszkańcarni w danym sołectwie, ale bez prawa
do głosowania.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do wniosku radnego RM Artura
Juhnke w spraw'e nowych punktów świetlnych, w związku z informacją, która była
przekazana, iż za przekazanie mienia oświetleniowego Enea b«;dzie realizowała nam
nowe oświetlenie. Wskazał, że naleo nad tym usiąść: i doprecyzować szczegóły,
ponieważ musi to być równowartość takiego mienia tzn. wartość księgowa tego mienia
będzie przekazana do ENEI i za taką wartość będzie wybudowane nowe oświetlenie i
to powoduje warunki brzegowe. Przypomniał, że gmina posiada wiele dokumentacji,
które już mają pozwolenie na budowę i które chcemy zeby zostały zrealizowane, np.
całe osiedle w kierunku Kawli, które nie ma jeszcze oświetlenia ulicznego w aogóle.
Wyjaśnił, że wniosek został złożony, więc zostanie rozpatrywa?ny w momencie
decydowania, jakie realizacje Enea będzie chciała wykonać w gminie.

Na wniosek złożony przez wiceprzewodniczącą RM Annę Miczko w sprawie sprzątania
miasta Pan Stupałkowski poinformował, że ekipy sprzątające regularnie sprzątają
nasze miasto, aktualnie były na ulicach osiedlowych, a teraz wejdą na ulice główne.
Dodal ze tak naprawdę zarządcarni dróg ulic Wojska Polskiego, Hallera, Kościusz?-ci
nie jest gmina, więc sprzątanie zaczęto od dróg gminnych, a na końcu sprzątane będą
drogi nie gminne. Stwierdził, że nie wiadomo, czy wszystkie ulice zdąży się sprzątnąć
do Świąt. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa codziennie ustala
zakres robót dla ekip sprzątających i regularnie te drogi są sprzątane. W tym roku
trwa to trochę «Muze3, poniewa', zima była bardzo ostra i gminy wydały bardzo dużo
środków na odśnieża?nie, posypywanie śliskich nawierzchni i to jest skutek, ze tego

Strona 26 z 31



piasku jest tak dużo przy krawężniku i na jezdni. Podsumował, że sprzątanie miasta
trwa i do Świąt ma nadzieję, że główne ciągi komunikacyjne będą sprzątnięte.

Nas%.pnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do kolejnego wniosku
złożonego przez radnego RM Janusza Tomasa w sprawie studzienki przy ulicy
Chojnickiej. Wyjaśnił, że naprawa, która była tarn wykonana nie była naprawą
docelową, poniewa,ż Generalna Dyrekcja Dróg ma wybraną w drodze przetargu firmę,
która robi naprawy na wszystkich drogach krajowych na terenie całego województwa.
Przy5«,ty jest specjalny harmonogram, który wskazuje, źe kiedyś przyjadą do Sępólna
i naprawią nie tylko tą dziurę, ale również przełomy przy rondzie Grudzińskiego i
wszelkie uszkodzenia w mieście. Wskaza?ł, że zwrócił się z prośbą, aby zrobiono coś
szybciej i była zgoda Kierownika Rejonu na tyrnczasowe załatanie tej dziury w postaci
masy na zimno, lecz nie jest to naprawa, która gwarantuje trwałość tego uszkodzenia.
Teraz ju?ż to widać, ponieważ znowu nastąpiło zaniżenie i zostało to na nowo
oznakowane. Ekipa, która będzie to naprawiała masą na gorąco pojawi się pewnie już
po Świętach i niestety gmina nie ma na to wpływu.

Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odpowiedział na wniosek złoźony przez
Panią Sołtys Sołectwa Skarpa w sprawie ujęcia drogi 241 jako drogi niebezpiecznej.
Stwierdził, że zdaniem Gminy Sępólno Krajeńskie droga ta powinna być w
materiałach Urzędu Marszałkowskiego przyjęta jako ciąg komunikacyjny
niebezpieczny, lecz nie decyduje o tym gmina. Przypomniał, że na spotkaniu, o którym
była mowa wcześniej, służby marszalkowskie wyjaśniły na czym polega
kwalifikowanie dróg jako niebezpieczne, czy miejsc jako niebezpieczne. Wyjaśnił, że o
tym decydują wypadki i zdarzenia na tej drodze. Dane te są pozyskiwane przez Urząd
Marszałkowski z Policji oraz od zarządcy dróg. Jeżeli były wypadki śmiertelne w
odpowiedniej ilości to taka droga, miejsce lub punkt są przyjęte jako niebezpieczne.
Na tej drodze też były wypadki śmiertelne i było wielkie zdziwienie, dlaczego nie
została ona przyjęta jako droga niebezpieczna. Pokazano mapę terenu całego
województwa z zaznaczonymi wszystkimi miejscarni, gdzie były wypadki, kolizje oraz
przypadki śmiertelne i ta droga była najmniej oznakowana kropeczkarni. Na drodze
tej były potwierdzone wypadki i zdarzenia, ale ich gęstość nie była duża, a to decyduje,
czy droga będzie ujęta jako droga niebezpieczna. Podkreślił, że jest to bardzo waźne,
poniewa?ż przyjęcie takiej drogi jako niebezpiecznej powoduje, że w planach
wojewódzkich zostaje ona przesunięta szybciej do realizacji poprawy bezpieczeństwa.
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przypomniai że na spotkaniu obiecano, że pomimo
nie spełnienia przez drogę kryteriów o wypadkowości i śmiertelności przyjętych przez
Urząd Marszałkowski to będzie ona brana pod uwagę jako droga ważna i istotna z
punktu widzenia mieszkańców Powiatu Tucholskiego i Sępoleńskiego. Dodał, źe cały
czas będą czynione starania, ponieważ niezadowalające jest to co usłyszeliśmy, jeżeli
chodzi o drogę 241 , bo nie na tym ma polegać jej modernizacja, czy naprawa.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskazał, że odnośnie pracownika prac
społecznie u,$tecznych odniosła się ju?ż Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej.

Odnośnie wniosku złożonego na piśmie przez radnego RM Antoniego Dolnego
dotyczącego podj«;cia działań, które spowodują, że będzie budowana spalarnia
Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wskazał, że wniosek wpłynął i będzie rozpatrzony,
ale jak, to okaż,e się dopiero w momencie szczegółowych analiz i rozvvaaaxx na temat
tego wniosku. Burmistrz zwrócić uwagę, że nie jest to takie proste, bo o budowie
spalarni nie decyduje gmina, powiat, lecz takie rzeczy muszą się znaleźć w
Wojewódzkim Planie Gospodarki Odpadami. Przypomnial że jako przedstawiciele
Powiatu Sępoleńskiego wystąpili do Marszałka o ujęcie w Planach Wojewódzkich
Budowy Regionalnej Instalacji Odpadów Komunalnych. Wyjaśnił, że nie jest to
spalarnia, tylko Instalacja, która przyjmuje odpady, utylizuje je i przekazuje do
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recyklingu. Głównym problemem, który zdecydował o tym, zeby powstała Instalacja
jest duży problem z odstawianiem, dostarczaniem opadów zebranych z terenów
Gminy Sępólno Krajeńskie oraz okolicznych gmin. Wcześniej przypisana do nas
Regionalna Instalacja w Bladowie ze względów zapełnienia nie chce tych odpadów
przyjmować. W Polsce jest 7 lub 8 spalarni, a kilkanaście jest w przygotowaniu i
żadna z tych Instalacji nie jest o takim potencjale, jeśli chodzi o Sępólno. Są to
wszystkie ogromne Instalacje, które są w du$ch aglomeracjach, albo przy du'qch
skupiskach miejskich ze względu na koszt. Koszt Instalacji tej do spalania jest tak
du$, ponieważ musi spełniać wszystkie dzisiejsze wymogi prawa ochrony
środowiska, a ilość odpadów musi być tak duża, żeby w bardzo długim czasie się
opłacalo. Nikt nie pozwoli wybudować spalarni na potrzeby Gminy Sępólno, czy nawet
Powiatu Sępoleńskiego, widząc że ta inwestycja nigdy się nie zwróci, a co roku będzie
powodem do tego, aby jeszcze podnosić koszty. Nadmienił, że wniosek ten będzie
przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Porządku Publicznego i
może Komisji Budżetu, ponieważ te wszystkie rzeczy trzeba rozwa'r5rc przed podjęciem
jakiejkolwiek dalszej decyzji. Burmistrz zwrócił uwagę, że już: wystąpiono o budowę
Regionalnej Instalacji Odpadów Komunalnych i jest to już krok we właściwym
kierunku, natomiast co do spalarni, to na dzisiaj duży znak zapytania.

Burmistrz Sępólna Krajeńskie poinformowa?ł, iż otrzymał wiadomość odnośnie dziury
na ulicy Chojnickiej zostanie naprawiona jutro asfaltem na gorąco.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformowal że na stronie internetowej
gminy można zobaczyć jakie piękne pisanki i wyklejanki z okazji Świąt
Wielkanocnych przygotowi?ije Pani Małgosia Senske z Lutowa oraz Pani Irena
Mierzejewska, pisanki mają przepiękny motyw haftu krajeńskiego. Motyw tego'haftu
znalazł się na wszystkich materialach promocyjnych w tym roku.

Na zakończenie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego złożył wszystkim radnym,
mieszkańcom oraz wszystkim oglądającym życzenia z okazji zbliżających się Świąt
Wielkanocnych.

Głos zabrała Pani Ewa Czeszewska Sołtys Sołectwa Skarpa, która stwierdziła, że nic
nie stoi na przeszkodzie, aby gmina podjęła pisemne starania, aby ta droga
wojewódzka 241 została jednak wpisana do listy dróg niebezpiecznych.

Następnie Pani Sołtys stwierdziła, że pracownik z opieki społecznej był pomocą dla
sołectwa, lecz powinien on przepracować 40 godzin w miesiącu, a z tym bywało różnie,
bo zdarzało się, że przepracowal51ub 8 godzin i za tyle miał zapłacone. To, czy prace
są wykonane, czy nie zale;r;5r na jakiego pracownika się trafi. Dodała, że zdarzało się,
że jako Sołtys sama musiała kosić trawę na terenie sołectwa lub palić w piecu bez
uprawnień, więc powinien być pracownik, który byłby cały czas i dbał o estetykę
sołectwa. Ten problem nie dotyczy tylko Sołectwa Skarpa, ponieważ takie problemy
zdarzają się też w innych sołectwach, czego przykładem był w zeszłym roku artykuł
w Wiadomościach Krajeńskich, że teren dookoła przystanku autobusowego był
zaniedbany. Stwierdziła, że to nie była wina Sołtysa tylko tego, iż na sołectwach nie
ma odpowiednich pracowników.

W

Głos zabrała Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej, która wyjaśnił, że osoba
może przepracować do 40 godzin miesięcznie. OPS zawsze zwraca się z prośbą do
Sołtysów, aby te osoby pracujące przypilnować, ponieważ pracownicy OPS nie mają
możliwości jeżdżenia po wsiach i nakazywania pra.cy tym osobom. Nadmieniła, że w
żadnej ustawie nie jest zapisane, że gmina jest zobowiązana do przydzielenia
pracownika do każdej miejscowości. Prace społeczno-użytecznie rządzą się swoimi
prawami i nie można przydzielić osoby, którą sobie życzy Sołtys, tylko trzeba przyznać
osobę, która zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa do tej pracy się kwalifikuje.
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Ośrodek Pomocy Społecznej może wspierać Sołectwa, lecz nie ma możliwości
przydzielenia stałego pracownika. Podkreśliła, że pracownik przebywający na pracach
społeczno-u;:tecznych nie ma prawa palić w piecu, chyba że posiada to tego
uprawnienia palacza.

Następnie Przewodniczący RM poinformowal, że wpłynęła odpowiedż na wniosek
złożony w dniu 23 lutego 2021r. przez radnego RM Antoniego Dolnego w sprawie
zwiększenia puli środków finansowych na opracowanie dokumentacji dróg na
terenach wiejskich i miejskich. Dodał, że radni odpowiedż tą otrzymali, więc nie
będzie odczytana. Kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik nr 40 do protokołu.

Ponadto poinformował, że wpłynęła odpowiedź na wniosek złożony w dniu 24 lutego
2021r. przez radnego RM Artura Juhnke w sprawie rozwaźenia propozycji zakupu dla
Zakładu Transportu i Usług Spółka z o.o. w Sępólnie Krajeńskim kruszarki do gruzu,
kamieni i betonu. Dodał, ze radni odpowiedź tą otrzymali, więc nie będzie odczytana.
Kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik nr 41 do protokołu.

Poinformował takźe, że wpłynęła odpowiedź z Urzędu Marszałkowskiego
Województwa Kujawsko-Pomorskiego na wniosek radnego RM Artura Juhnke
dotycząca poprawienia bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych poprzez
umieszczenia hasła ,,Odkó'r, smartfona-rozejrzyj się". Dodał, że radni odpowiedź tą
otrzyrnali, więc nie będzie odczytana. Kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik nr
42 do protokołu.

Następnie Kierownik Referatu Irg uzupełniła odpowiedż na wniosek złożony przez
radnego RM Artura Juhnke w sprawie przekazania ,,produktu ubocznego", który
powstanie przy realizacji zaplanowanych na ten rok remontów ulic do utwardzenia
ulicy Ogrodowej. Wskazała, że kaźdy materiał z rozbiórki składowany jest na terenie
administrowanym przez ZTiU i jeżeli jest możliwość, aby wykorzystać ten materiał, to
zostaje on wykorzystany do realizacji naszych zadań lub wykorzystywany jest do
wbudowywania, a także przekazywany jest do Sołectw na realizację ich zadań.
Wyjaśniła, że ulica Ogrodowa wybudowana jest z trylinki i płyty betonowej. Na dzień
dzisiejszy gmina nie posiada takiego materiału, który umożliwiałby wbudowanie w
ulicę Ogrodową.

Ponownie głos zabrała Sołtys Sołectwa Skarpa Pani Czeszewska, która
ustosunkowała się do wypowiedzi Pani Dyrektor OPS odnośnie palenia w piecu.
Wskazała, że osoba, która paliła w piecu miała uprawnienia palacza. Została
poinformowana przez Gminę, że do palenia w tym piecu nie trzeba mieć uprawnień
palacza, to skoro Sołtys może palić w piecu bez uprawnień, to dlaczego pracownik z
opieki społecznej nie może. Pani Sołtys stwierdziła, źe jest potrzebny stały pracownik,
który zapewni wykonanie prac, które powinny być w Sołectwie wykonane.

Caos zabrał radny RM Janusz Tomas, który stwierdził, że dzisiejsza sesja pokazała,
jakie w najbliższym czasie stoją przed nami wysokie wyzwania zarówno inwestycyjne
jak i budżetowe. Wskazał, że dowiedzieliśmy się, iż rondo na ulicy Kościuszki nie
będzie realizowane przez Marszałka i trzeba będzie zrobić to samemu. Dodał, że 3 lata
dokumentację robił i jeszcze nie zostala zrobiona. Wskazal że na przedszkole będzie
brakowało już 8 mln. zł i być może uda się Burmistrzowi pozyskać jeszcze dodatkowe
środki. Odnośnie kanalizacji stwierdzii źe miasto jest prawie uporządkowane i teraz
wchodzi się w tereny wiejskie do Wiśniewy, a pewnie kolejny etap to będzie Radońsk,
Lutowo, gdzie będą potrzebne kolejne pieniądze. Bardzo du?źe zapotrzebowanie jest
na inwestycje drogowe, bo wiadomo z posiedzeń Komisji Gospodarki Komunalnej (...),
czy z Komisji Rolnictwa (...l że i na ten cel potrzebne są du?że środki. Kolejne środki
potrzebne będą na Instalację, jeśli zostanie ujęta w Planie. Na ulicy Nowy Rynek
przydałoby się sla'zyżowanie w ruchu okrężnym, bo zapewne jak drogi krajowe
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wybudują obwodnicę, to ten odcinek przekażą miastu i tu też, będą potrzebne kolejne
środki.

Pan radny RM Janusz Tomas podkreślił, że jeżeli w nowym rozdaniu środków z Unii
Europejskiej nie otrzymarny dodatkowego wsparcia, to trzeba będzie się mocno
zastanawiać na co i w jakiej wysokości przeznaczyć środki. Stwierdził, że nie można
cały czas polegać na kredytach, ponieważ kiedyś nastąpi zatrzymanie. Dodał, że są
to pilne sprawy do wykonania na dzień dzisiej szy, a jeżeli chodzi o wpływy z podatków
lokalnych, to niestety nie będą to jakieś wielkie wpływy w najbliższym czasie,
ponieważ zatrzymały się inwestycje lokalne. Pan radny RM Tomas zwrócił się z apelem
do radnych, aby powstrzymać się z niektórymi pomysłami i z żądaniem wykonania
niektórych rzeczy. Dodał talie, że trzeba będzie doło$ć około 3 mln. zł do obwodnicy
wojewódzkiej, a nie wiadomo też, czy drogi krajowe nie zażądają jakiegoś
dofinansowania. Stwierdził, że podczas tej kadencji czeka bardzo dużo trudnych
decyzji do podjęcia.

Przewodniczący RM stwierdził, że liczy na merytoryczną pracę na komisjach celem
rozwiązywania problemów.

Głos zabra?ł radny RM Zdzisław Szwarc, który zapytał, czy Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego posiada jakieś informacje na temat przyznania finansowania na remont
Szkoły Podstawowej Nr 1 w kwocie 1200 000,00 zł.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że wystąpiła nieścisłość, ponieważ
informacja ta dotyczy przyznania kwoty 1200 000,00 zł na infrastrukturę prZ3i' szkole
średniej, czyli przy Liceum Ogólnokształcącym. Nadmienił, że można zaglądać na
serwis samorządowy: sarnorzad.pap.pl, gdzie województwami są opisane przyznane
dotacje na jaki cel. Poinformował, źe wsparcie otrzyma?ła Gmina Sośno, Gmina
Kamień Krajeński, Gmina Sępólno Krajeńskie i Powiat Sępoleński.

Ponownie głos zabrał Radny RM Zdzisław Szwarc, który wskazał, że w grudniu do
Urzędu Marszałkowskiego został złożony wniosek na budowę inwestycji integracyjnej
w Dziechowie. Zapytał o jego rozstrzygnięcie.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził,
informacji.

Że na tą chwilę nie ma żadnych

Pani Kierownik Referatu Irg wyjaśniła, że wniosek faktycznie został złożony w
grudniu, lecz gmina nie otrzymała żadnych informacji na temat tego wniosku.
Dodała, że informacja ta powinna pojawić się w najbliższym czasie.

Następnie Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gkr uzupełnił odpowiedź na
wniosek zgłoszony przez radnego RM Artura Juhnke w sprawie ustawienia ławek przy
ścieżce rovverowe5 prowadzącej z Sępólna do miejscowości Kawle. Wskazał, źe sprawa
była procedowana na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej (...i gdzie zostały
wyznaczone 3 miejsca: w miejscowości Kawle przy przystanku, w miejscowości Kawle
przy stawie, co do trzeciego miejsca gmina musi uzyskać opinię od Zarządu Dróg
Powiatowych. Gmina posiada już ławki, lecz wszystko zale,$ od opinii Dyrektora
Zarządu Dróg Powiatowych, kiedy montować urządzenia.

Ponadto Pan Jarosław Dera odniósł się do wniosku zgłoszonego przez
wiceprzewodniczącą RM Annę Miczko w sprawie przejścia dla pieszych na ulicy Nowy
Rynek. Wyjaśnił, że ten temat również był przedmiotem dyskusji na Komisji w
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miesiącu marcu. Ponadto odbyła się wizja lokalna w dniu wczorajszym, w której
udział brał Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej (...), Pani Anna Miczko,
jako wnioskodawczymi oraz Pan Zdzisław Szwarc i Zdzisław Grzeca. Propozycja
została przedyskutowana i zostanie przedstawiona w miesiącu kwietniu na
posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej (...). Pan Dera wskazał, że będą
w?ystosowane odpowiednie pisma z prośbą o opinię do drogowców.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi.

Pytań więcej nie było, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku obrad i
przeszedł do kolejnego.

Ad. 12 Zakończenie sesji

Przewodniczący Franciszek Lesinski podziękował za złożone ,gczenia i również
zło;gł ?czenia wszystkim z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych.
O godz. 13:58, w związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady
Miejskiej Pan Franciszek Lesinski podziękowal wszystkim za udział w sesji. Zamknął
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamyka?rn XXX
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 19 kwietnia 2021r.

Obradom zr!wodniczył:

Przewodnibząi

inż. Frani

'!
-'y

Protokołowała:

hD.
mgr MirenQ Frosina

Kierownik Referatu Organizacyjnego
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